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Zusammenfassung

        
Es wird über einen 6-jährigen Patienten mit kompletter Transposition der großen Gefäße, VSD und Pulmonalatresie berichtet, der im Prinzip nach Rastelli operiert wurde. Zur Herstellung des rechten Ausflußtraktes wurde eine 20 mm dicke Hancock-Prothese verwendet, die distal links von der Aorta mit der Pulmonalis und proximal durch Längseröffnung mit dem rechten Ventrikel anastomosiert wurde. Sowohl die intraoperativen Druckergebnisse als auch die postoperativen Untersuchungen ergaben ein sehr gutes Frühergebnis.


      
        
Summary

        
We report about a 6 year old patient with complete transposition of the great arteries, a ventricle septum defect, and pulmonary atresia, who was operated using Rastelli's technique.


        
A Hancock-prothesis of of 20 mm diameter was used for reconstruction of the outflow tract of the right ventricle and anastomosed distal with the pulmonary artery on the left side of the aorta. The proximal anastomosis was performed with the right ventricle after a longitudinal ventriculotomy.


        
The intraoperative pressure recordings and the post-operative studies revealed a very good early result.
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